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 Přestřižením pásky byla symbolicky otevřena naučná stezka Opev-
nění Rokytnicka. Foto: E. Tuhárská

Městské informační
a kulturní středisko

Rokytnice v Orlických horách

Váš srdečně zve na koncert 

kytaristy
Ladislava Pazdery

17. května 2013
od 18 hodin

v kapli Svaté Anny

v Rokytnici
v Orlických horách

 Nad Rokytnicí v Orlických 
horách prochází pevnostní sys-
tém budovaný v letech 1936-38 
proti tehdejšímu nacistickému 
Německu. Pro méně znalé naší 
historie je třeba připomenout, 
že oblast Orlických hor sou-
sedila až do roku 1945 právě 
s Hitlerovou Velkoněmeckou 
říší. Obrana naší vlasti byla 
v tomto úseku důležitá z nut-
nosti zabránit přetnutí republiky 
agresorem v nejužším místě ve 
směru sever-jih.

pokračování na straně 5

Naučná stezka
OPEVNĚNÍ ROKYTNICKA



   z Rokytnice v Orlických horáchZPRÁVY

 Kompletní text Usnesení 
rady města je uveden na in-
ternetových stránkách města 
www.rokytnice.cz nebo k na-
hlédnutí na Městském úřadu 
v Rokytnici v Orlických horách

Informace z jednání rady města dne 25.3.2013
zkrácený výpis

 Žádost pečovatelské služby
 Starosta předložil žádost pečovatelské služby o věnování výtěžku z tom-
boly 7. městského plesu 2014 na nákup kompenzačních pomůcek pro po-
třebné občany města na bezplatné zapůjčení. 
Rada města bere na vědomí: předloženou žádost pečovatelské služby o 
věnování výtěžku z tomboly 7. městského plesu 2014 na nákup kompen-
začních pomůcek.
Rada města ukládá: předložit termín konání 7. Rokytnického městského 
plesu v roce 2014.

 Zpráva o hospodaření a účetní závěrka MŠ, ZŠ – rok 2012
 Ing. Šárka Rozsívalová předložila zprávy o hospodaření a účetní závěr-
ku MŠ a ZŠ za rok 2012. Po krátké diskuzi byly zprávy vzaty na vědomí a 
výsledky hospodaření a účetní závěrka 
MŠ a ZŠ byly schváleny.
Rada města bere na vědomí: zprávy o hospodaření za rok 2012 Mateřské 
školy a Základní školy.
Rada města schvaluje: účetní závěrku a výsledek hospodaření MŠ v cel-
kové částce 631,66 Kč, z toho 231,66 Kč z hlavní činnosti a 400,- Kč z do-
plňkové činnosti a účetní závěrku a výsledek hospodaření ZŠ v celkové 
částce 81 967,91 Kč, z toho 33 240,73 Kč z hlavní činnosti a 48 727,18 Kč 
z doplňkové činnosti za rok 2012.
Rada města schvaluje: převod fi nančních prostředků dle výsledků hospo-
daření příspěvkových organizací takto:
1.) MŠ převede výsledek hospodaření ve výši 631,66 Kč do svého rezerv-
ního fondu, z toho částku 231,66 Kč vzniklou přebytkem ze školního stra-
vování a částku 400,- Kč z doplňkové činnosti analyticky rozčlení a dále 
použije v souladu s pravidly pro čerpání RF.
2.) ZŠ převede výsledek hospodaření ve výši 81 967,91 Kč do svého re-
zervního fondu, z toho částku 32 204,- Kč vzniklou z výtěžku školních 
akcí, částku 1 036,73 Kč vzniklou přebytkem ze školního stravování a 
částku 48 727,18 Kč z doplňkové činnosti analyticky rozčlení a dále pou-
žije v souladu s pravidly pro čerpání RF.

 Výběrové řízení – výměna oken v čp. 303, Horská, Rokytnice v O.h.
Starosta seznámil přítomné s výsledkem hodnotící komise na veřejnou 
zakázku „Výměna oken v bytovém domě čp. 303 v Rokytnici v Orlických 
horách.“ 
Rada města bere na vědomí: výsledek hodnotící komise na veřejnou za-
kázku „Výměna oken v bytovém domě čp. 303 v Rokytnici v Orlických 
horách.“
Rada města schvaluje: vyhodnocení nabídek hodnotící komise a jako nej-
lepší nabídku z hlediska kvality STARN – M s.r.o., Struha 872, Vamberk, 
PSČ 517 54.
Rada města schvaluje: uzavřít smlouvu s vítězem výběrového řízení na 
zakázku „Výměna oken v bytovém domě čp. 303 v Rokytnici v Orlických 
horách“ se společností STARN – M s.r.o., Struha 872, Vamberk, PSČ 517 
54 dle předloženého návrhu v soutěži.
Rada města bere na vědomí: podané informace o jednání se zástupcem 
České pojišťovny, a.s. ve věci nabídky prodeje spol. podílu na budově čp. 

Z Rady města 4, náměstí T.G.M., Rokytnice v Orlických horách. 

 Odstranění stavby - budova bez čp. a ev. č. na st. par. 160 v k.ú. 
Horní Rokytnice (ruina bývalého objektu pro stavbaře v areálu muzea 
Pevnost Hanička z r. 1980)
 Tajemník informoval radní o výsledku šetření stavebního úřadu k od-
stranění stavby bez čp. a ev. st. par. 160 v k.ú. Horní Rokytnice, která je 
v soukromém vlastnictví. Stav budovy hrozí zřícením a bylo doporučeno 
neodkladné odstranění stavby. Po krátké diskuzi rada uložila připravit a 
dohodnout s odbornou fi rmou technologický postup demolice a její roz-
počet. V případě, že výběr fi rmy k provedení demolice nebude podléhat 
zákonu o zadávání veřejných zakázek, oslovit rovněž fi rmu k předložení 
návrhu smlouvy k samotnému provedení demolice.
Rada města bere na vědomí: podané informace k možnému postupu de-
molice budovy bez čp. a ev.č.  na st. par. č. 160 v k.ú. Horní Rokytnice.
Rada města ukládá: zajistit  smluvní odbornou fi rmu s návrhem techno-
logického postupu demolice, jejího rozpočtu a případnému provedení prací  
demolice budovy bez čp. a ev. č. na st. par. 160 v k.ú. Horní Rokytnice.

Informace z jednání rady města dne 3.4.2013
zkrácený výpis

 Výběrové řízení – provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, 
třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů
 Starosta předložil návrh výzvy na výběrové řízení na zakázku -  provoz 
systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňová-
ní komunálních odpadů. 
Rada města schvaluje: vyhlášení výběrového řízení na zakázku – „Provoz 
systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňová-
ní komunálních odpadů“, dle předloženého návrhu s termínem do 6.5.2013 
v 11,30 hodin. Otevírání nabídek proběhne ve stejný den v 14,00 hodin.
Rada města ukládá: vypsat výběrové řízení na zakázku - provoz systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komu-
nálních odpadů. 
Rada města schvaluje: složení komise pro hodnocení nabídek; Petr Hu-
dousek, Petr Lavrenčík, Petr Mareš, Ivan Vrkoč, člen kontrolního výboru. 
Zapisovatelka paní Jana Gärtnerová.

 Žádost o vyjádření k objízdným trasám
 Starosta předložil žádost společnosti STRABAG a.s. OZ Ostrava, Oblast 
Západ o vyjádření k objízdným trasám ze silnic 1/11 ve dnech 20.4.2013 
a 21.4.2013 nebo 27.4.2013 a 28.4.2013( rezervní termín). V těchto dnech 
bude vedena doprava přes Město Rokytnice v Orlických horách z důvodu 
opravy povrchu vozovky na náměstí Žamberk. Tajemník doplnil informaci 
o pohybu kamionů v tom smyslu, že je nutné očekávat zvýšený pohyb 
kamionů v souvislosti s touto uvažovanou objížďkou v neděli v čase od 
13:00 do 22:00 hodin.
Rada města po krátké diskuzi vydala souhlasné stanovisko k žádosti, 
která je přílohou zápisu.
Rada města schvaluje: vydání souhlasu k objízdným trasám ve dnech 
20.4.2013 a 21.4.2013 nebo 27.4.2013 a 28.4.2013( rezervní termín) dle 
žádosti, která je přílohou zápisu.

Informace z jednání rady města dne 8.4.2013
zkrácený výpis

 Žádost o příspěvek - Cyklobusy do Orlických hor
 Starosta seznámil radní s žádostí o příspěvek na spolufi nancování pro-
jektu Cyklobusy do Orlických hor, která byla podána Euroregionem Pome-
zí Čech, Moravy a Kladska – Euroregion Glacensis. 
Rada města schvaluje: poskytnout příspěvek ve výši 5.000,- Kč na spolu-
fi nancování projektu „Cyklobusy od Orlických hor“.

 Výroční zpráva muzea Hanička r. 2012
 Starosta předložil výroční zprávu činnosti organizační složky Mu-



zea Pevnost Hanička za rok 2012.  Navrhl uskutečnit jednání rady dne 
6.5.2013 v prostorách organizační složky Muzeum Pevnost Hanička. Ne-
byly připomínky.
Rada města bere na vědomí: předloženou Výroční zprávu Muzea Pev-
nost Hanička za rok 2012.
Rada města ukládá: předložit zastupitelstvu města Výroční zprávu Mu-
zea Pevnost Hanička.

 Redukce spojů OREDO, s.r.o.
 Starosta předložil návrh redukce spojů, který předložila společnost 
OREDO, s.r.o. Proběhla diskuze a byl podán návrh vyvolat jednání se sta-
rosty okolních obcí k navrhované redukci spojů v oblasti Rokytnicka. 
Rada města bere na vědomí: podané informace k redukci spojů předlože-
nou společností OREDO, s.r.o.
Rada města ukládá: pozvat na společné jednání starosty okolních obcí 
k projednání navrhované redukci spojů předloženou společností OREDO, 
s.r.o.

 Žádost o příspěvek na činnost - RAMPUŠÁČEK, o.s.
 Starosta předložil žádost o příspěvek na činnost, kterou podalo občanské 
sdružení RAMPUŠÁČEK.  Nebyly připomínky.
Rada města schvaluje: poskytnout příspěvek na činnost občanského sdru-
žení RAMPUŠÁČEK na provoz a činnost ve výši 4.000,- Kč.

 Projektová dokumentace MŠ
 Starosta informoval radu města o cenové relaci další projektantů na 
projektovou dokumentaci objektu Mateřská škola Rokytnice v Orlických 
horách. Rada města vzala předložené informace na vědomí.
Rada města bere na vědomí: podané informace o cenové relaci oslove-
ných projektantů na projektovou dokumentaci objektu Mateřská škola Ro-
kytnice v Orlických horách.
Rada města schvaluje: přijmout cenovou nabídku společnosti DEKTO-
PROJEKT, s.r.o. na projektovou dokumentaci pro provedení stavby „Za-
teplení objektu Mateřské školy Rokytnice v Orlických horách.“

 Sběrná hnízda pro tříděný odpad v Rokytnici v O.h.
Starosta předložil možnost čerpat fi nanční prostředky z Operačního pro-
gramu Životního prostředí na pořízení nádob v rámci „separačních hnízd“ 
systému nakládání s komunálním odpadem v obci. Rada města doporučila 
podat žádost do projektu na pořízení nádob pro tříděný odpad. Starosta 
dále informoval, že na podání žádosti je velmi krátká doba, proto navrhuje 
přijmout nabízenou cenu za zpracování žádosti ve výši 15 tis. Kč bez DPH 
od RDA Rychnov n.K.
Rada města bere na vědomí: podané informace k projektu na pořízení 
nádob pro tříděný odpad. 
Rada města schvaluje: podání žádosti do projektu „Zkvalitnění nakládání 
s odpady a odstraňování starých ekologických zátěží“ na pořízení nádob 
pro tříděný odpad.
Rada města schvaluje: uzavřít smlouvu o dílo na zpracování žádosti ke 
spolufi nancování projektu z OPŽP se společností RDA Rychnov n.K. 

 Dohoda s OHP - spolupráce s TIC
 Starosta předložil návrh Dohody mezi zakladateli turistických infor-
mačních center a destinační společností Orlické hory a Podorlicko, kdy 
předmětem Dohody je vzájemná spolupráce ve věci efektivní propagace a 
marketingu destinace Orlické hory a Podorlicko. 
Rada města schvaluje: uzavřít Dohodu mezi zakladateli turistických in-
formačních center a destinační společností Orlické hory a Podorlicko dle 
předloženého návrhu.

 Žádost o příspěvek - Hospic Anežky České, Červený Kostelec
 Rada města se vrátila k žádosti podané Hospicem Anežky České, Čer-
vený Kostelec o poskytnutí příspěvku, o této žádosti bylo jednáno dne 
11.2.2013. Rada města schválila příspěvek ve výši 3.000,- Kč
Rada města schvaluje: poskytnout příspěvek žadateli na rok 2013 ve výši 
3.000,- Kč.

 Žádost o příspěvek - Pferda, o.s. Rychnov nad Kněžnou
 Rada města opětovně projednala žádost podanou občanským sdružení 
Pferda, o.s. Rychnov nad Kněžnou o poskytnutí příspěvku. O této žádos-
ti bylo jednáno dne 11.2.2013. Rada města schválila příspěvek ve výši 
3.000,- Kč.

Rada města schvaluje: poskytnout příspěvek žadateli na rok 2013 ve výši 
3.000,- Kč.

 Nájem pozemku p.č. 809/3 vodní plocha, v k.ú. Panské Pole
 Tajemník předložil návrh nájemní smlouvy pozemku p.č. 809/3 vodní 
plocha v k.ú. Panské Pole. Rada města doporučila před podpisem smlouvy 
provést posouzení stavby, oslovit znalce z oboru vodohospodářské stavby.
Rada města bere na vědomí: předložený návrh nájemní smlouvy pozem-
ku p.č. 809/3 vodní plocha v k.ú. Panské Pole. 
Rada města ukládá: provést posouzení stavby znalcem z oboru vodohos-
podářské stavby.

 Česká pojišťovna, a.s. nabídka prodeje spol. podílu čp. 4
 Tajemník předložil informace o jednání s Českou pojišťovnou, a.s. o na-
bídce prodeje spol. podílu budovy čp. 4 náměstí T.G.M., Rokytnice v Or-
lických horách, rada města po krátké diskuzi vzala předložené informace 
na vědomí.
Rada města bere na vědomí: podané informace o nabídce prodeje spol. 
podílu budovy čp. 4
Rada města ukládá: jednat s Českou spořitelnou, a.s. o předložení návrhu 
kupní smlouvy, která bude předložena zastupitelstvu města.

Pečovatelská
služba 

Města Rokytnice v Orlických horách

NABÍZÍ SVÉ SLUŽBY
při zajištění stravy a chodu domácnosti
při osobní hygieně
při zvládání běžných úkonů o svoji osobu
při zprostředkování kontaktu se společenským prostředím
při uplatňování práv, při obstarávání osobních záležitostí

PROVOZNÍ DOBA – pracovní dny
Pondělí – pátek   6.30 – 15.00 hodin

e-mail: pecovatelska.sluzba@mu.rokytnice.cz, 
dasa.lavrencikova@mu.rokytnice.cz

tel.: 491 616 996

 V měsíci dubnu byla dokon-
čena montáž nového osvětlení 
ciferníků hodin na farním kos-
tele Všech Svatých na náměstí. 
Skleněné ciferníky o průměru 
1,7 metru, které byly v r. 2012 
v rámci obnovy fasády opat-
řeny speciální fólií, nyní nově 
osvětlují pásy LED diod. Díky 
této nové technologii jsou při 
nočním osvětlení hodiny čitel-
né až na vzdálenost 300 metrů. 
Celé zařízení věžních hodin je 
v majetku města.

Nové osvětlení
věžních hodin města



Nové knihy
v květnu

Pro děti
a mládež:

Jak se kocourek vydal do 
světa – Brukner + Ladová

Nejkrásnější bajky pro 
nejmenší – Syrovátka

+ Zmatlíková
12 nejmenších pohádek

– 12 sešitů v krabičce
Thomas Brezina

– Přízraky bez tváře
(Klub záhad)

– Tajemství stříbrných
vlků (Klub záhad)

Beletrie
pro dospělé:

Padesát odstínů šedi
– James, E. L. - strhující 

erotický román
Tisíce planoucích sluncí
– Hosseini, K. - pro ženy

Znamení rožmberské růže 
- Vondruška, V. - hříšní lidé 

Království českého
Znamení Jidáš – Vondruš-
ka, V. - hříšní lidé Králov-

ství českého

Na přání
čtenářů:

Blanka Bohdanová
– Život jako takový

Jan Kačer - K přátelům

Povinná
četba:

Jak jsem vyhrál válku
– Ryan, P.

Naučná
literatura:
Velký babiččin snář

T. G. Masaryk, Václav Ha-
vel – jiná doba, stejný osud

Lucemburkové

Knihovna v Rokytnici

 Ve dnech 17. – 19. 4. 2013 pro-
běhla burza dětského ošacení, jež 
každý rok pořádá občanské sdru-
žení Rampušáček, které provozuje 
v Rokytnici mateřské centrum. Bur-

JARNÍ BURZA MC

 Dne 17. 4. 2013 jsem se 
účastnila slavnostního vyhláše-
ní výsledků soutěže obcí o titul 
„Čistá obec“ v rámci krajské-
ho projektu „Čistá obec, čisté 
město, čistý kraj“. Naše měs-
tečko obdrželo 1. místo ve sbě-
ru elektroodpadu od kolektiv-
ního systému ASEKOL. Město 
získalo odměnu 10.000,- Kč. 
 Do skupin 3, 4, 7, 8 a 9, kte-
ré byly v soutěži hodnoceny, 
patří výpočetní a kancelářská 
technika, spotřební elektronika 
a hračky.

 Tímto člán-
kem bych chtěla 
poděkovat všem 
občanům, kte-
ří třídí, a díky 
jejich svědomi-
tosti jsem mohla 
toto ocenění pro 
naše město pře-
vzít.
 Získaná částka 
bude použita pro 
zlepšení životního prostředí a 
pro usnadnění třídění pro ob-
čany (nákup žlutých pytlů na 

třídění plastu a biosáčků).
Jana Gärtnerová,

ŽP

1. místo ve sběru elektroodpadu pro Rokytnici

 Městské informační středis-
ko v Rokytnici ve spolupráci 
s Občanským sdružením Dia-
konie Broumov uspořádalo 
v Rokytnici sbírku použitého 
ošacení. Občanům z Rokyt-
nice a okolí se podařilo napl-
nit celou garáž oděvy, obuví, 
hračkami a nádobím. Jak bude 
s nasbíranými věcmi naloženo 
a komu budou určeny? Na to 
nám odpověděla paní Keraghe-
lová z Diakonie Broumov: 
„Všechny věci, které lidé 
darovali, putují do Broumo-
va, kde je třídí lidé z okraje 
společnosti, kteří tím mají 
zajištěnou práci. Dále se věci 
poskytují sociálně slabým 
rodinám, azylovým domům, 
dětským domovům, ale i 
různým organizacím, které 

se také starají o lidi bez do-
mova. Pokud je potřeba, věci 
putují i do zahraničí.“

 Všem, kteří na sbírku přispě-
li, mockrát děkujeme.

Text a foto ZS

Sbírka ošacení v Rokytnici měla smysl

 Text k foto sbírka chybí

Golfový klub SYMBIÓZA Nebeská Rybná Vás srdečně zve na soutěž sekáčů

ORLICKÝ SEKÁČORLICKÝ SEKÁČ
Lidová letní slavnost se bude konat v sobotu 1. června 2013 

v Nebeské Rybné v areálu společnosti Orlicko.

Přihlášky na tel.: 736 753 702 nebo na e-mailu: pepik.jehlicka@seznam.cz

Bohatý doprovodný program a občerstvení pro všechny. Dobové oblečení sekáčů
ale i všech návštěvníků soutěže vítáno.

za se letos poprvé konala v Klubu, 
namísto dosavadního Splavu, kde 
nyní sídlí chráněné dílny. Chtěla 
bych touto cestou poděkovat panu 
A. Grundovi za ochotu a poskytnutí 

prostor, dále pak všem zúčastně-
ným maminkám, které se podílely 
na hladkém průběhu této akce a 
Pekařství u Kalousů za zapůjčení 
nákupních košíčků. Oceňuji také 
zájem o tuto akci ze strany všech 
prodávajících a těším se na další 

spolupráci. Další burza proběh-
ne opět na podzim, patrně v říjnu, 
termín bude včas upřesněn. Foto 
z burzy a informace o mateřském 
centru naleznete na stránkách 
www.mc-rampusacek.cz
         text a foto Lucie Grunclová



 Přestřižením pásky byla symbolicky otevřena naučná stezka Opev-
nění Rokytnicka. Foto: E. Tuhárská

 Zub času se podepsal na funkčnosti napouštěcího stavidla ro-
kytnického přírodního koupaliště. Počátkem dubna bylo stavidlo 
demontováno a prochází generální opravou, přesněji řečeno až na 
některé stále kvalitní díly z konce 30. let minulého století bude 
nově vyrobeno. 
 Provedeny budou v letošním roce také zednické práce na opravě 
vyzdívky okolo stavidla a nově bude zabezpečena proti pádu osob 
také napouštěcí nádrž stavidla.

ÚdržbaÚdržba
koupalištěkoupaliště dokončení ze strany 1

 V našem regionu se potom jednalo o obranu důležitého želez-
ničního uzlu v České Třebové. I když nebylo opevnění nakonec 
v tomto úseku k boji využito, zůstal na hřebenech Orlických hor 
dochovaný pevnostní systém, který doposud udivuje odborníky i 
laiky svojí dokonalostí a promyšleností. 
 Město Rokytnice v Orlických horách jako provozovatel a vlast-
ník nejznámější tvrze Hanička dlouho usilovalo o lepší propagaci 
této turistické atrakce. Dle vyjádření odborníků patří úsek Panské 
Pole – Komáří vrch mezi značně zachovalou část opevnění, která 
nebyla příliš poškozena během války Wehrmachtem. Daleko hůře 
se k němu zachoval čs. stát, který nechal naše opevnění v 50. le-
tech devastovat pro „těžbu“ kvalitní pancéřové oceli. 
 Díky Fondu mikroprojektů jehož administrátorem je Euroregi-
on Glacensis se podařilo vybudovat 4,5 km naučné stezky, kte-
rá v úseku Panské Pole – Anenský vrch mapuje unikátní systém 
naší předválečné obrany. Součástí stezky je také orientační systém 
v areálu muzea Pevnost Hanička. Stezka prozatím končí na vrcho-
lu Anenského vrchu (992 m.n.m.), kde mohou od roku 2010 využít 
turisté nově vybudovanou 16 metrů vysokou rozhlednu Anna. 
 Projekt naučné stezky je součástí projektu „Společný rozvoj 
turistického ruchu na pevnostních muzeích Hanička – Osówka“, 
který je spolufi nancovaný z fi nančních prostředků Evropského re-
gionálního rozvojového fondu prostřednictvím Euroregionu Gla-
censis. Muzeum Pevnost Hanička, která byla odborným garantem 
projektu, přizvala ke spolupráci muzeum Osówka v Sovích horách 
v Polsku, které provozuje podobný podzemní komplex z období 
2. světové války. Spolupráce s muzeem Osówka je pro Haničku 
velmi důležitá, protože to otevírá možnosti lepší propagace naší 
pevnostní turistiky v sousedním Polsku. Například Osówku na-
vštíví ročně až 70 tisíc návštěvníků z Polska i celého světa. 
 Projekt naučné stezky bylo možné realizovat také díky velkému 
pochopení Lesů ČR s.p. a Správy Chráněné krajinné oblasti Orlic-
ké hory. Značení stezky provedl ve vynikající kvalitě Klub český 
turistů.                                                                       Petr Hudousek

Naučná stezka
OPEVNĚNÍ ROKYTNICKA

Vážení čtenáři,
 Nezapomeňte navštívit náš 
webový portál www.mojeorlic-
kehory.cz, kde najdete seznam 
slev a výhod, které můžete 
v letošním roce využívat díky 
speciální slevové kartě, kterou 
získáte ve všech informačních 
centrech naší destinace.
 Rádi bychom Vás pozvali na 
některé akce, které se u nás ko-
nají v květnu:

Za sportem,
kulturou i zábavou:

 Ve znamení 125. výročí 
KČT se koná již 41. ročník 
pochodu Přes tři hrady a 29. 
ročník Přes tři hrady na kole 
pro všechny milovníky pěší či 
cyklo turistiky a to 11. 5. 2013 
s tradičními starty ze Žampa-

chu, Sopotnice nebo Potštej-
na.

 V Letohradě se koná 300. 
Kopečková pouť (11. – 
12.5.2013) a oslavy tohoto 
výročí budou pokračovat ve 
dnech 13. – 18.5.2013 bohatým 
programem pro malé i velké.
Další víkend od 17. - 19.5.2013 
nás čeká tradiční Potštejnská 
pouť, takže se děti mají tento 
měsíc na co těšit.

 Poslední květnovou neděli 
26. 5. 2013 se v Chocni koná 
již 15. ročník Jazzového fes-
tivalu, kde vystoupí nejen 
choceňský soubor, ale také 
chrudimský bigband a Jana 
Koubková quartet.
www.mojeorlickehory.cz

Květen v Orlických horách a Podorlicku



          Exkluzivní rozhovor:                                                                                       s čápems čápem

Dobrý den, mohu se zeptat, jak dlouho do Rokytnice létáte?
 ...........no jo, už jsem tady byl. Loni, předloni, možná i dřív. Jo, 
mám pocit, jestli jsem se tady dokonce nevylíhl. No ten první rok, 
to bylo hodně žab, taky slepýši, klacky na hnízdo všude kolem,...

Raději pojďme dál. Jaká byla letos cesta z teplých krajů?
 Letěl jsem jak blázen. Dvěstě kilásků za den. Ale nemoh jsem to 
najít, všude sníh, led, myslel jsem, že jsem zas netrefi l kontinent. 
Jako tudle, když jsem sezob toho votrávenýho krtka. Zobák se mi 
motal tři dny. Nevěděl jsem, jestli z Afriky na sever nebo na jih 
nebo kam. Nakonec jsem teda doletěl na ten váš komín. No ale 
kdybych moh, tak to vemu zase pěkně zpátky. Žrádla málo, pár 
zamrzlejch pulců, hadi žádný, hraboš se ledem ještě neprohrabal. 
Jo, jenže stará už byla taky na cestě, tak jsem musel začít stavět 
hnízdo, jinak by byl teda mazec. Tudle mě tak klovla, že se mi....

Dobře, dobře. Můžete mi říct, co se vám tady v Rokytnici líbí?
 Líbí? Komín. Celkem klid, výhled. Dostatek bince na stavění 
hnízda. Taky koupaliště. Hodně žab a dalších potvor, našel jsem 
i mloka.

A co se čápům nelíbí?
 Blázinec v létě. Mladý se pak bojej. Rachejtličky, křik a tak. 
Hoďte tam trochu klidu.

Kolik letos plánujete mladých?
 Dvě až pět. Jak řekne stará.

Máte stejnou partnerku jako loni?
 Co to je za otázku?

U nás lidí je to celkem aktuální otázka.
 Jo tak. Jak jsem řek. Jednou jsme si klapli, tak je to moje jediná 
stará. Dokud nenatáhnem brka.

Kdy plánujete odlet zpět do teplých krajů?
 Už v září, jen co se mladý naučej pořádně lítat. Letíme do středu 
Afriky a mladý celou cestu nadávaj, že toho maj dost. Poslední 
roky teda prej, že je to vopruz. Nevím, kde to slyšely.
A už mi dej pokoj, letím na myši.
   Za rozhovor velice děkuje

Vlaďka Jiroutová.

PS: Omluvte prosím nedostatky v rozhovoru. Inteligence ptáků 
řádu brodivých i hrabavých je jen mírná.           Foto: Jan Veselka

TJ SOKOL KUNVALD POŘÁDÁ

30. ročník turistického pochodu

ve středu 8. května 2013

start v Sokolovně Kunvald mezi 8:00 až 9:30

připraveny jsou pěší trasy o délce 7, 15 a 25 km směrem
a cyklotrasa o délce cca 50 km 

PŘIJĎTE VŠICHNI NA JARNÍ PROCHÁZKU!!!!

Mufl oní stopou



 Konečně jsme dojedly záso-
by, které nám měly sloužit jako 
krmivo na cestě k severnímu 
pólu a máme čas vám napsat o 
dalších událostech v naší školce. 
Nakonec jsme byly rády, že nám 
paní učitelky zakázaly tu cestu, 

protože například Jarda měl s 
sebou jenom banán, Míša pyt-
lík bonbonů a Marek zbytky od 
večeře. Tím bychom si vystačily 
akorát tak k polským hranicím.
 Sníh roztál, jaro dělá pokusy, 
vystrkuje krokusy a také peri-

MŠ Rokytnice
Zápis do mateřské školy

 Ředitelka školky Vlasta Gallová při zápisu s paní Marínou Paškovo-
vou a dcerou Elenkou. Foto: JKO

 Dne 16.4. vyhlásila Mateř-
ská škola v Rokytnici  – s vel-
kým předstihem - Den otevře-
ných dveří a Zápis na školní 
rok 2013/2014. Žádný „velký 
nával“ se nekonal! Škoda, že 
tak málo rodičů i ostatních 
občanů projevilo zájem o vy-
bavení a dění v naší mateřince. 
Krásná výzdoba, interaktivní 
tabule s ukázkou práce dětí a 
nové části nábytku, jsou dob-
rou reprezentací školy. 
 Vážnější je, že ani k zápisu 
nedorazilo mnoho dětí. V okol-
ních městech je zatím takové 
množství dětí, že školky mají 
nedostatek míst. Bohužel v na-
šem městečku již počet nově 
narozených dětí klesá a to se 
odráží i na počtech dětí, které 
navštěvují vzdělávací zařízení.
 Počet nově zapsaných dětí je 
v tuto chvíli pouze 10. Vzhle-
dem k tomu, že odchází 18 
dětí do základní školy, jedná 
se značný úbytek počtu dětí. 
Po zvážení bude zachována 
třetí třída a tím budou všechny 
přihlášené děti přijaty. Ovšem 
nastává problém. Budou krá-

ceny úvazky zaměstnancům 
MŠ, aby přidělené fi nance na 
nižší počty dětí pokryly platy 
zaměstnanců. Proto oslovuji 
všechny rodiče, kteří hodlají 
své dítě umístit během školní-
ho roku 2013 – 2014 do škol-
ky, ať neváhají a přijdou své 
dítě dodatečně přihlásit. V září 
bude rozhodnuto o dotacích 
a může nastat situace, že „ač 
bude prostor i kapacita školy“, 
tak nebudou fi nance na učitel-
ku. Toto vše je potřeba zvážit. 
 Naše školka pořádá mnoho 
akcí. Letos jezdili předškoláci 
na plavání (dle zájmu rodičů), 
zapojujeme se do akcí města, 
snažíme se o akce pro veřejnost 
a vybavení naší školy výuko-
vými pomůckami je srovnatel-
né s městskými školkami. Pro-
to si myslím, že docházení do 
naší mateřské školy je pro dítě 
vždy přínosem.
 Kdo zaváhal u zápisu, tak 
rychle do školky, ať má vaše 
dítě možnost prožít bohaté dny 
mezi kamarády.                                                                

Vaše školička (Gall.)

Duben ve školce

skopy, což jsou i jiné květiny, 
které přírodě hlásí, že už jaro 
dorazilo i k nám do hor, jak nám 
sdělily paní učitelky. Chodíme 
se na ty květinky dívat a máme 
celkem slušně zmapované, co 
kde roste. Letos bledule a sně-
ženky vylézaly z hlíny na čtyři-
krát, vystrčily hlavičky a vzápětí 
je zachumelil sníh a tak nám vy-
držely déle, než jiné roky. Což je 
dobře, alespoň jsme si je mohly 
lépe užít.
 Dokonce se k nám do Ro-
kytnice vrátil náš cestovatel 
čáp. Chodíme ho povzbuzovat 
a přejeme mu, aby se mu i letos 
dařilo. Ještě před rozpukem jara 
nám školkou proběhl velikonoč-
ní zajíček se spoustou vajíček, a 
protože se mu nechtělo do sně-
hu, tak nám vajíčka poschovával 
po školce i do nejtajnějších skrý-
ší. Našly jsme je všechny až na 
jedno, které se asi za 14 dní na 
nás smálo z kočárku na panenky. 
Škoda, že si zajíčka nemůžeme 

zavřít do králíkárny. On by nám 
tam snášel čokoládová vajíčka, a 
kdyby mu to nešlo, tak bychom 
mu tam daly pro inspiraci slepi-
ci.  
 Uprostřed měsíce dubna nás 
navštívily nové malinké děti, 
které k nám budou chodit do 
školky. Jejich maminky a tatínci 
je přišli zapsat, děti si pohrály, 
dokonce se pokusily kreslit na 
naší interaktivní tabuli. Samo-
zřejmě se jim nejvíc líbily naše 
hračky. My mazáci, ostřílení a 
znalí školkového, se na ně moc 
těšíme.
 Také nás navštívily obrovské 
děti ze základní školy. Byly sko-
ro stejně velcí jako naši rodiče. 
Největší radost jim udělala naše 
tabla, kde se hledaly a také s 
nadšením nacházely.
 Musíme končit. Je hezky, jde-
me si hrát na školkovou zahradu, 
kde co nevidět vedle periskopů 
vyroste i trampolína. Budeme 
hopsat až do mraků.    za děti pa

 Poklad velikonočního zajíčka

 Práce na tabuli SMART.



 Nacházíme se v období, kdy nás, jak se zdá, konečně opustila 
paní zima. Svou vládu předala, snad již defi nitivně jaru a nás nyní 
čekají jen dny bez mrazů, sněhových plískanic ostrého větru, či 
hlubokých závějí.
 Proto je na čase se za zmíněným obdobím ohlédnout. Před ně-
kolika roky jsem zde v rubrice „Jak to vidím já,“ rozpoutal vcelku 
ostrou diskusi na téma údržba komunikací ve městě. A to tak, že 
jsem zmíněné tehdy s použitím trocha ironie, kritizoval. Jelikož 
zastávám názor, že každému patří to, co jeho jest, pokusím se nad 
tématem zamyslet opět.
 Letošní zima, jak víme, nebyla z nejkrutějších, ale zato dlouhá a 
pro lidi, kteří se starají o úklid a údržbu komunikací a tím i o naši 
bezpečnost, hodně vysilující a časově náročná. A zde je na mís-
tě všechny pracovníky jak města, tak údržby silnic mimo město 
pochválit, ne-li před nimi smeknout pomyslný klobouk. Já se ve 
svém zaměstnání pohybuji po mnoha komunikacích nejen v na-
šem okolí a mohu konstatovat, že jsem se nikde nesetkal s takovou 
rychlostí a efektivitou jako tomu letos bylo v našem městě a v jeho 
okolí. Nejde pouze o sjízdnost a schůdnost komunikací, ale také o 
velmi rychlé odklízení sněhu z prostranství města a tím zajištění 
dostatečného prostoru pro parkování v lyžařské sezoně.
 Velice rád jsem letos dával úroveň letošní zimní údržby v našem 
městě všude za příklad, a proto si závěrem dovolím všem, kdož se 
o vykonané zasloužili, poslal veliký dík spojený s přáním: „Jen tak 
dál.“                                                    S úctou: Zdeněk Matějíček

Malé zimní zamyšleníMalé zimní zamyšlení

 Děkuji panu Pavlu Serbouskovi za uskutečněnou přednášku o 
historii Pěčína v březnu a také návštěvníkům a posluchačům, kteří 
svým příspěvkem dobrovolného vstupného navršili částku téměř 
tisíc sto korun. Pan Serbousek tuto částku věnoval na sociální ak-
tivity dětí Dětského domova v Potštejně, provozované v rámci er-
goterapie v katastru obce Pěčín. 

Za Dobrovolnou ženskou iniciativu
Jindřiška Svobodová

Poděkování za účast

 Děkuji panu Pavlu Serbouskovi za uskutečněnou přednášku o 
historii Pěčína v březnu a také návštěvníkům a posluchačům, kteří 
svým příspěvkem dobrovolného vstupného navršili částku téměř 
tisíc sto korun. Pan Serbousek tuto částku věnoval na sociální ak-
tivity dětí Dětského domova v Potštejně, provozované v rámci er-
goterapie v katastru obce Pěčín. 

Za Dobrovolnou ženskou iniciativu
Jindřiška Svobodová

Měsíc květen lásky čas, střádáš-li,Měsíc květen lásky čas, střádáš-li,
nápoj lásky svař!nápoj lásky svař!

OBRÁZEK 
LEKTVAR

CHYBÍ

 Město … (PRVNÍ TAJENKA) založil kolem roku 1257 Pře-
mysl Otakar II. jako opevněné královské město. V roce 1310 se 
stalo útočištěm … (DRUHÁ TAJENKA), která se zde ukrývala 
před svými nepřáteli. V husitské době patřilo do pražského měst-
ského svazu a později do táborského svazu. V době Jiřího z Po-
děbrad se zde konaly četné schůzky a jednání. Za třicetileté vál-
ky bylo téměř zničeno při vpádu … (TŘETÍ TAJENKA) v roce 
1634. V současné době to je významné průmyslové středisko a 
železniční křižovatka. Již víte o jaké město a jeho znak se jedná?

Erby a znaky měst a šlechtických rodů
22. díl

VODOROVNĚ: A. Jihoamerická step, zastarale „omráčení“. 
– B. TŘETÍ TAJENKA, tok, cizokrajný dravý pták. – C. Čistící 
a mycí přípravek, polní plošné míry (slovensky), SPZ Rakov-
níka, město v Nepálu, starořecký bůh stád. – D. Ryba (Parma), 
šatní motýlci, kameny (lidově). – E. Vedle, kap, Megapascal 
(zkr.), druh nádoru. – F. Kolem, vádí v Tanzánii, místo v dole. 
– G. Tímto způsobem, německý obchoďák, řeka v Brazílii. - H. 
Část molekuly, nábytkářská fi rma, kuchyňská potřeba, fran-
couzské mužské jméno. – I. Řeka v Anglii, čistidlo na auto-
mobilové motory, jihoevropan, Sportovní klub kuželek (zkr.). 
– J. Ochránce, věštírna. – K. PRVNÍ DÍL DRUHÉ TAJENKY, 
citoslovce rachotu. 

SVISLE: 1. Poplést, SPZ Pelhřimova. – 2. Africké zvířátko, 
chem. značka hliníku. – 3. Podnik v Pardubicích, části skeletu. 
– 4. Španělský pokrm, SPZ Litoměřic, pochod. – 5. Noční mo-
týl, Myslivecká organizace (zkr.), nevolník. – 6. DRUHÝ DÍL 
DRUHÉ TAJENKY. – 7. Letadlo, řeka ve Francii. – 8. Dobytčí 
nápoj, římskými číslicemi 2506. – 9. Zručný kouzelník. – 10. 
Narkóza, iniciály fotbalisty Panenky, planetka. – 11. Zásob-
ník fotografi í, Obchodní akademie (zkr.), hořet. – 12. Mnišská 
čepice, kuchyňská nádoba. – 13. Náš politik, stará solmizační 
slabika. – 14. PRVNÍ TAJENKA, popěvek.
NÁPOVĚDA: C – NUB, E – MYOM, F – SEMU, - I – TAS, 
4 – ASADO, 10 – CLARA.

Vladimír Čihák
Znění tajenek na str. 12.



Správa CHKO Orlické hory informuje ...
Může stavba kůlny poškodit
chráněnou část přírody?

 V návaznosti na novelu stavebního zákona č. 350/2012 Sb., kte-
rá je v účinnosti od 1. ledna 2013, došlo ke změně i některých sou-
visejících zákonů, m.j. zákona č. 114/1992 Sb., o ochraně přírody 
a krajiny. 
 Někteří z vás už možná vědí, že v rámci novely došlo ke změ-
ně ustanovení týkajícího vyjadřování správ CHKO ke stavebním 
záměrům na území chráněné krajinné oblasti. Doposud orgány 
ochrany přírody vydávaly v souladu s ust. § 44 odst. 1 svá závazná 
stanoviska resp. vyjádření ke stavbám, jež byly následně rozhod-
nutími stavebních úřadů na celém území chráněných krajinných 
oblastí umisťovány, povolovány, měněny, odstraňovány či kolau-
dovány. Toto ustanovení se týkalo rovněž terénních úprav, vodních 
děl, povolení nakládání s vodami i některých činností dle vodního 
zákona.
 Po provedených novelách obou výše zmiňovaných zákonů do-
šlo ke dvěma zásadním změnám, jež se mohou výrazně dotknout 
předmětů ochrany přírody a krajiny:

a) vzrostl počet staveb, které nevyžadují žádné povolení staveb-
ního úřadu (viz ust. § 79 odst. 2 stavebního zákona)

b) správy CHKO se nebudou vyjadřovat formou závazných sta-
novisek k záměrům v zastavěném území obce spadajícího do 
IV. zóny CHKO a dále v zastavěném území měst, která se 
nacházejí na území CHKO (viz ust. § 44 odst. 2 ZOPK).

 Co to vlastně přináší za změnu pro stavebníky? Určitě se nejed-
ná o žádnou velkou „revoluci“, ale na druhou stranu to nezname-
ná, že „si každý může v zastavěném území postavit co chce a ne-
potřebuje k tomu souhlas stavebního úřadu ani ochrany přírody“. 
Ano, od stavebního úřadu skutečně nepotřebujete k některým vy-
jmenovaným stavbám povolení. Ale vzhledem ke komplikovanos-
ti opakovaně novelizovaného zákona vám spolehlivou odpověď, 
kterých staveb se to opravdu týká, dají právě na stavebním úřadě. 
Za optání nic nedáte!

 A leží-li vaše obec nebo město na území chráněné krajinné 
oblasti, doporučí vám kontaktovat příslušnou správu CHKO. 
Jedině tam vám totiž prostřednictvím předběžné informace 
sdělí, zda se vámi chystaný záměr, byť se nachází v zastavě-
ném území, nemůže dotknout zájmů ochrany přírody. Proto-
že i v těchto územích se nacházejí maloplošná chráněná území, 
památné stromy a jejich ochranná pásma, lokality s výskytem 
chráněných druhů rostlin a živočichů, pro něž jsou stanoveny bliž-
ší ochranné podmínky v některých dalších ustanoveních zákona 

o ochraně přírody a krajiny. I záměry umisťované do zdánlivě 
„méně cenných“ území mohou mít vliv na předměty ochrany a 
celistvost evropsky významných lokalit či ptačí oblast. Při umis-
ťování staveb je třeba brát ohled také na tzv. významné krajinné 
prvky, územní systém ekologické stability a rovněž na kulturní 
dominanty, tradiční historickou zástavbu a další charakteristické 
prvky osídlení, které utvářejí typický krajinný ráz v dané oblasti. 
Pokud by pracovníci správ CHKO zkonstatovali, že se váš záměr 
může významně dotknout některého z jím sledovaných zájmů, na 
fakt vás upozorní a k povolení takového záměru bude nutné vést 
řízení o výjimce, aby nedošlo k nevratnému poškození přírodního 
nebo krajinného prostředí v daném místě.
 Odpověď na otázku uvedenou v titulku tedy zní: Ano. I 
drobná stavba může být problematická z hlediska ochrany 
přírody. Přijďte se, prosím, raději zeptat i na zdánlivou drob-
nost, abychom společně našli přijatelné řešení ještě před pro-
jektováním stavby a předešli tak případným nedorozuměním 
a škodám.

Pavla Marvanová, Správa CHKO Orlické hory

 Ilustrační foto Ilustrační foto

Jezdecký klub Wiyrhanea v Rokytnici v O.h. pořádá
dne 8.6. Velké letní rajtování s odpoledními soutěžemi

pro děti, večerním táborákem a živou muzikou.

 Rokytnické Minicyklo ve spolupráci se základní školou po-
řádají v sobotu 18.5.2013 cyklistické okruhy na Rokytnicku. 
Sraz účastníků je ve 13.30 na travnatém prostoru za školou. 

Kategorie jsou rozděleny:
1) Malé děti, pro které bude připravena jízda zručnosti a to 

v prostoru okolo hřiště za školou. Děti budou jezdit nezá-
visle na závodu.

2) Děti 1. – 4. tř. 
3) Děti 5. – 9. tř. 
4) Dorost a dospělí. 
Prezentace: 13.30 – 14.00
Startovné: děti zdarma, dospělí 100,- za dvojici
Dvojice: libovolné
Ceny pro vítěze, losovaná tombola a občerstvení zajištěno.

Doporučení: horská a krosová kola. Cyklistická přilba pro 
všechny POVINNÁ!

Více informací podá M. Saligr na tel. 736 752 210

Den kola v Rokytnici



 I v letošním školním roce jsme s žáky 9. ročníku navštívili Domov 
na Stříbrném vrchu. Žáci byli rozdělení do 3 dílen: muzikoterapie, 
hobby dílny a košíkářské dílny. Někteří se naučili plést z pedigu, 
někteří se podíleli na výrobě svíček a několik dívek si zabubnovalo 
na africké bubny.  Muzikoterapie měla největší úspěch. 6 dívek se 
dokázalo domluvit a zabubnovalo nám skvělou africkou písničku. 
Děkujeme DOMOVU za spolupráci a těšíme se, že ji budeme moci 
příští rok zopakovat.                                                  B. Koďousková

Foto: L. Grunclová

ZŠ Rokytnice
Spolupráce s Domovem na Stříbrném vrchu

 V pátek 22. března se někteří žáci druhého stupně základní školy 
zúčastnili mezinárodní soutěže Matematický klokan. Úkolem soutě-
žících bylo označit křížkem v kartě odpovědí vždy jen jednu odpo-
věď, kterou považovali za správnou. Pokud žák odpověděl správně, 
bylo mu přiděleno za otázku 1. – 8. 3 body, za otázku 9. -16. body 
4 a za otázku 17. – 24. obdržel 5 bodů. Za neřešenou úlohu nezískal 
ani neztratil bod. Když odpověděl chybně, přišel o 1 bod. Na začá-
tek bylo každému přiděleno 24 bodů, takže mohl získat maximálně 
120 bodů. Při řešení úloh nebylo možné používat kalkulačky ani 
tabulky. Soutěžící použili svoje kombinační schopnosti a logické 
uvažování.

Nejlepší řešitelé:

Kategorie P íjmení a jméno T ída Po et bod

BENJAMÍN
Miškovi ová Dominika VII. 60

Št pánek Radek VII. 59
Pavlištová Hana VII. 50

KADET

Volfová Pavla IX. 44
Doležalová Daniela VIII. 43
Fiedlerová Kate ina, 

Mannl Lud k VIII. 42

BLAHOPŘÁNÍ
   
 V dubnu oslavili 40 let společného života manželé Jaroslav   
a Božena Kopsovi z Pěčína.
Všechno nejlepší a hodně zdraví do dalších let jim ze srdce 
přejí dcera a syn s rodinami.

B. Koďousková    

 Poslední dny zimy jsme si 
pořádně užily. Až do konce 
března jsme předváděly své 
lyžařské umění na sjezdovce 
Nella a že nám to šlo výborně, 
to můžeme potvrdit.
 Také letos nám obec půjčila 
sněžný skútr, samozřejmě i s 
řidičem Vlastou, který nás tak 
povozil, že na to budeme ještě 
dlouho vzpomínat.
 Také k nám přijelo divadélko 
„ÚSMĚV“ s krásnou pohád-
kou, u které se zasmáli i ma-
minky a tatínkové. Hned jsme 
si objednaly další pohádky na 
květen a červen.
 No a konečně nastaly velké 
přípravy na Velikonoce - vyrá-
běly jsme si žabičky, kuřátka, 
malovaly vajíčka, vysely osení 
a ozdobily si květináčky a jako 
každý rok jsme také upletly na 
KOPEČKU pomlázky, se kte-
rými nám pomohl strejda Petr 
Zámečník.
 A jaro stále nepřicházelo, 
proto jsme vyrobily MORENU 
a šly ji utopit. To se nám sice 
podařilo, a i když jsme si ozdo-
bily Létečka, jaro pořád nikde. 
Ale my jsme vydržely a koneč-

ně je jaro tady. 
 A my celí natěšení konečně 
jezdíme zase na plavání do Ústí 
nad Orlicí. A protože jezdíme 
plavat i do Rychnova, tak už 
skoro všichni plaveme jako 
rybičky a někteří už přeplavou 
celý bazén bez pomůcek.
 Do prázdnin už nám zbýva-
jí jen dva měsíce a to máme 
co dělat, abychom to všechno 
stihly - upálení zlé čarodějnice, 
společné focení na památku, 
protože nás hodně odchází do 
školy. A hlavně výlety. Letos 
pojedeme na zámek Potštejn a 
na Staré Hrady do Jičína, kde 
na nás čekají rozmanité progra-
my. Už se moc těšíme.
 Určitě toho bude ještě hod-
ně, ale to je pro nás překvapení.
Těšíme se na nové kamarády, 
tak mezi nás přijďte - máme 
ZÁPIS do naší školky 15.5. od 
13.00 hodin a ve 14.00 přijede 
divadélko Úsměv s pohádkou 
„Krakonošovy kouzelné bylin-
ky“, na kterou se s námi můžete 
podívat

Děti z Mateřské školy
v Bartošovicích v Orl.h.

MŠ Bartošovice
Hurá zima skončila, konečně přišlo 

jaro i do školky v Bartošovicích.

MO ČSSD Rokytnice v O.h. Vás zve na akci

„DEN PRO DĚTI“
KDY? Sobota 8. 6. 2013 od 9 hodin

KDE? Sportovní areál pro všechny generace v Rokytnici v O. h. 

- soutěže pro děti – skákací hrad – vstup zdarma -



Osobní zabezpečený elektronický 
účet pojištěnce KARTA MÉHO SRDCE

Získejte přehled o Vašem zdraví. 
Zaregistrujte se na pobočkách ZPŠ 
a aktivně využívejte dostupné informace.

www.kartamehosrdce.cz

ace.



placená inzerce

ŽALUZIE KRČMÁŘ
 Žaluzie všech druhů, typů a provedení
 Termotěsnění do oken a dveří
 Termoizolační dvojskla
 Sítě proti hmyzu do oken a dveří
 Termorolety plastové i hliníkové
 Garážová vrata, markýzy a rimini
 Bezpečnostní dveře zámky štíty a závory

www.zaluziecz.cz
e-mail: clona@tyhan.cz

Firma:  465 612 077

Mobil:  602 412 012

Privat:  465 612 602

564 01 ŽAMBERK
SNP 1348

Trafika Dana VeseláTrafika Dana Veselá
náměstí Rokytnice v O.h.

 dobíjení telefonů přes terminál 
 kurzové sázení
 sazka, sportka ON-LINE 
 denní tisk l  upomínkové předměty 
 drogerie

OTEVÍRACÍ DOBA:OTEVÍRACÍ DOBA:
pondělí - pátek  6 - 17 hod.
sobota  7 - 12 hod.
neděle  8 - 12 hod.

Všechny zveme
 k nákupu!

Webové stránky: www.mamor.cz
Ceny na webu jsou platné při odběru nad 3000,- Kč bez DPH.

TĚŽBA V LESE
koňským potahem, 
probírkové zásahy
a jiné práce v lese

Josef Svoboda, Pěčín
tel.: 737 114 577

TRAFIKA PETR KUNC ROKYTNICETRAFIKA PETR KUNC ROKYTNICE

ZNĚNÍ TAJENEK V TOMTO ČÍSLE
Erby a znaky měst a šlechtických rodů – 22. díl

         1) Nymburk      2) Elišky Přemyslovny
3) Sasů

Pro zahrádkáře a do skleníků

PRODEJ KOŇSKÉHO
STELIVOVÉHO HNOJE

(zetlený, výborný) v Pěčíně. 
Tel.: 737 114 577

text kunc chybí



 R o k y t n i c -
ký pivovar měl 
být založen rok 
po příchodu 
Mauschwitzů do 
Rokytnice v r. 
1568. Od té doby 
bylo pivo dováže-
no až do Hradce 
Králové. Po dobu 
vlastnictví pan-
ství šlechtickým 
rodem Nostitz-
-Rieneck dochází 
k rozšíření pivo-
varu a je nepřetr-
žitě vařeno pivo až 
do konce 2. světo-
vé války. Nejvíce 
archivního materi-
álu najdeme k této 
stavbě ve Státním 
oblastním archi-

vu v Zámrsku. Pivovar měl totiž procházet v polovině 19. století 
významnější přestavbou, která nakonec nebyla plně provedena i 
když plány na jeho přestavbu již byly vypracovány. Každopádně 
rokytnický pivovar patřil mezi malé pivovary s ročním výstavem 
do 5 tisíc hektolitrů piva. Vedle běžných výčepních piv nabízel 
také speciální ležáky, mezi které patřil ve 20. století například 
Mnichovský granát. Od r. 1825 byl nájemcem pivovaru Hrdliczka, 
následoval nájemce Schmidt. 
 Zajímavá je informace, že v období 1. světové války patřil míst-
ní pivovar pod správu pivovaru v Pardubicích. Po 1. světové válce 
přichází nájemce Plachetka, který do r. 1913 působil v rychnov-
ském pivovaru. Po uvalení nucené správy na majetky Nosticů v r. 
1929 odkoupil od největšího věřitele pivovar včetně obytných bu-
dov Plachetkův syn Alois. V období 2. světové války patřil rokyt-
nický pivovar pod správu pivovaru v Hanušovicích. Plachetka jej 
potom znovu vedl až do znárodnění v r. 1948. Později se budovy 
již zaniklého pivovaru dostaly do správy Státního statku a to byl 
začátek postupného konce jeho téměř 400-leté historie. 
 Na konci 60. let byla zbořena jeho obytná část a varna. Jižní kří-
dlo pivovaru bylo jako poslední torzo zlikvidováno v souvislosti 
s výstavbou družstevních bytovek v Sídlišti 1. máje ve druhé po-
lovině 80. let. Likvidaci neunikla ani sousedící zajímavá budova 
panské sýpky pod kaplí sv. Anny.

Zdroj informací: Heimatstube Adlergebirge Waldkraiburg,
Německo, zpracoval Petr Hudousek

 Zajímavý snímek ještě stojící varny pivo-
varu pravděpodobně v době po r. 1945

 Pohled na Rokytnici, kde je v pravé části snímku celkový pohled na 
areál pivovaru (20. léta 20. století).

Pohled do historie Wiyrhanea na závodech
 Na první letošní závody do Pardubic se členové SK Wiyrhanea 
vydali s mladými tříletými koňmi Sweet Skipper Jeane a Fendt 
Cool Junior (druhý a třetí zprava). Startovali oba ve dvou disciplí-
nách – Trail a Horsemanship třídy open. Jeane se umístila v Trailu 
druhá a v Horsemanshipu čtvrtá, Fendt na pátém místě.

JARNÍ ZÁŽITEK
 Bylo jedno krásné jarní od-
poledne a já se rozhodla, že ho 
strávím ve společnosti dobré 
hudby. Mezi širokou nabídkou 
kulturních víkendových akcí 
jsem zvolila koncert známého 
zpěváka a hudebníka Slávka 
Klecandra. Tu neděli (14.4.) 
koncertoval v Kunvaldu a tak 
jsem se tam vypravila. Koncert 
byl krásný a Slávek opět ne-
zklamal. Nebyl však jediným 
účinkujícím. Pozval si do Kun-
valdu dramatický a pěvecký 
kroužek Domova na Stříbrném 
vrchu z Rokytnice, vedený Bc. 
Martou Gregušovou DiS. Oby-
vatelé tohoto zařízení mne 
potěšili svojí radostí a bezpro-
středností. Díky nim začal kon-
cert zajímavým představením 
pojednávajícím o vamberecké 

krajce. Volba tématu byla vel-
mi trefná, neboť Slávek pochá-
zí z Vamberka. Byl to vtipný a 
milý úvod. Pak už nadešel čas 
Slávkových písní a já se roz-
plývala nad jeho kytarovým 
uměním. V závěru koncertu 
předali obyvatelé Domova 
vambereckou krajku a pak si 
se Slávkem společně zazpívali. 
Nebýt chladu v kostele, který 
nás všechny postupně roztřásl, 
seděla a poslouchala bych tam 
ještě dnes. Opravdu oceňuji 
práci a snahu dramatického a 
pěveckého kroužku a přeji mu 
hodně sil a nápadů. Slávkovi 
děkuji za nadčasový zážitek a 
za netradiční hosty svého kon-
certu. 

Mgr. P. Bloudová
z Ústí nad Orlicí

Chráněná dílna Káča v Rokytnici
přijme ráda pro svoji výrobu:

zbytky pletací příze a vlny
staré kalhoty - rifl e a manžestr
povlečení a prostěradla
bavlněné oblečení 

 Věci můžete přinést k nám do dílny J.V.Sládka 97 nebo si 
vše po domluvě odneseme.

Děkujeme předem za materiál!  
Více 739 068 596, www.chd-kaca.cz



ZEPTALI JSME SEZEPTALI JSME SE

 Tréninky dětí budou organizovány podobně jako v loňském 
roce. Začnou náborem dětí v ZŠ, který proběhne na začátku 
května. Hráči z loňské sezony a rodiče nováčků budou pozváni 
na první trénink. Jeho přesný termín není prozatím pevně sta-
noven, závisí na zprovoznění kurtů, neví se, jak dlouho budou 
vysychat, ale počítá se s první polovinou května. V loňském 
roce bylo dokončeno tenisové zázemí - bouda, tenisový klub 
se těší na všechny zájemce. Cena pro děti je 300 Kč za sezónu, 
v ceně je min. jeden organizovaný trénink týdně a bezplatný 
vstup na kurty po celou dobu jejich provozu. 
 Informace a novinky budou v dohledné době na našem 
webu:  www.tenis.rokytnice.cz .   
 Případné dotazy zodpoví p. Bernard na telefonu 731 155 131. 

                      Za informace poděkovala Lucie Grunclová.

… pana Luďka Bernarda, předsedu TC Rokytnice v O. h., 
jak to vypadá s tenisem pro děti v letošním roce.

 Ilustrační foto: LG

 Ve dnech 17. – 19. 4. 2013 proběhla burza dětského ošacení, jež 
každý rok pořádá občanské sdružení Rampušáček, které provozu-
je v Rokytnici mateřské centrum. Burza se letos poprvé konala 
v Klubu, namísto dosavadního Splavu, kde nyní sídlí chráněné 
dílny. Chtěla bych touto cestou poděkovat panu A. Grundovi za 
ochotu a poskytnutí prostor, dále pak všem zúčastněným mamin-
kám, které se podílely na hladkém průběhu této akce a Pekařství 
u Kalousů za zapůjčení nákupních košíčků. Oceňuji také zájem o 
tuto akci ze strany všech prodávajících a těším se na další spolu-
práci. Další burza proběhne opět na podzim, patrně v říjnu, termín 
bude včas upřesněn. Foto z burzy a informace o mateřském centru 
naleznete na stránkách www.mc-rampusacek.cz

text a foto Lucie Grunclová

JARNÍ BURZA MC

Den památek v Rokytnici

 Procházka po zámeckém areálu

 Prohlídka nově budovaného muzea Sýpka

 Město Rokytnice spolu s majitelem rokytnického zámku uspo-
řádali v pořadí již šestý Den památek v Rokytnici. Tentokrát byl 
zaměřen na zaniklé a ohrožené památky v Rokytnici. Sraz účast-
níků byl na nádvoří rokytnického zámku, kde se sešlo asi 40 lidí. 
Průvodci byli pan starosta Petr Hudousek a majitel zámku Ing. 
Oldřich Pešek. Následovala procházka po zámeckém parku s po-
vídáním o hospodářském dvoře, zahradách, domku zahradníka i 
panském pivovaru. Pan Pešek poukázal také některé detaily domů, 
které přesto že nejsou památkami, jsou něčím zvláštní a ojedinělé.  
 Milým překvapením na závěr procházky byla prohlídka nově 
budovaného muzea Sýpka. Účastníci mohli vidět stavebně téměř 
dokončené prostory, které jsou připravené k umístění expozice. 
 Po procházce následovalo promítání dobových fotografi í a plá-
nů zmiňovaných památek na městském úřadě.         text a foto ZS

 Děkuji panu Pavlu Serbouskovi za uskutečněnou přednášku 
o historii Pěčína v březnu a také návštěvníkům a posluchačům, 
kteří svým příspěvkem dobrovolného vstupného navršili částku 
téměř tisíc sto korun. Pan Serbousek tuto částku věnoval na so-
ciální aktivity dětí Dětského domova v Potštejně, provozované 
v rámci ergoterapie v katastru obce Pěčín. 

Za Dobrovolnou ženskou iniciativu
Jindřiška Svobodová

Poděkování za účast



Z deníku mladých hasičů
Březen - Duben

 Podle kalendáře je jaro, ale při pohledu z okna to opravdu vzhle-
dem k počasí nevypadá. Z tohoto důvodu jsme s přípravou na jarní 
závody ve větším zpoždění, a tak se nadále věnuje přípravám na pl-
nění odborností, kdy závěrečné zkoušky proběhnou 26. dubna. Týden 
předtím vyrazíme na víkendový pobyt na pevnost Hůrka do Králík.

HASIČSKÉ KOUPÁNÍ
   O jarních prázdninách, dne 13. března, jsme vyrazili s menší sku-
pinkou mladých hasičů do rychnovského plaveckého bazénu. Pobyt 
v bazénu byl prvně plánován na dvě hodinky. Vzhledem k tomu, 
že se nikomu z bazénu nechtělo, koupání jsme prodloužili ještě o 
hodinu. Po celou dobu si v bazéně hasiči užívali tobogánu, vířivky, 
páry, divoké řeky a také závodu v plavání. Soutěžilo se ve 4 katego-
riích. Vítězové se poté utkali proti sobě. Absolutním vítězem se stal 
Michal Pelant, který ve fi nálním kole uplaval 50 metrů za 64 vteřin.

PRVNÍ TRÉNINK
   První venkovní trénink štafet na jarní kolo hry Plamen proběhl až 
12. dubna (foto č. 1). Na tento hasičák se přijeli podívat mladí hasiči 
a vedoucí z Orlického Záhoří. Ti mají kolektiv mladých hasičů první 
sezónu, a od dob, kdy vedoucí ze Záhoří závodili u hasičů jako děti, 
se to dost změnilo, a tak než sbírat první zkušenosti až na závodech, 
vydali se k naší dolní hasičárně, kde si za pomoci našich dětí mohli 
zkusit štafetu dvojic, proběhly se po kladině, přelezli žebřík, zaská-
kali si přes bariéru a zkusili ještě mnoho dalšího.

JABLONECKÁ HALA
   V sobotu 13. dubna vyjeli dorostenci závodící za družstvo Škoda 
auto Kvasiny na Jabloneckou halu do Jablonce nad Nisou (foto č. 
2) . Soutěžilo se v „jednotlivcích“ – 100 m překážek a ve štafetě 4 
x 100 m.
   Vojta Zimmer se v jednotlivcích umístil na 152. místě s časem 
24.58 sekund a Tonda Hrušku s 25.27 sekundami na 154. místě 
z celkových 176 ti závodníků. Nejlepších výsledků za družstvo 
Škoda Auto dosáhl Jan Preclík z Dobrého s časem 22.27 a 142. mís-
tem. Z dorostenek se nejlépe umístila Simona Dušánková a to s 83. 
místem ze 111 ti závodnic. 
   Štafetu 4 x 100 m běžel na prvním úseku Tonda Hrušku, který 
pomocí žebříku přelézal domeček, na druhém úseku Vojta Zimmer 
přeskakoval bariéru, spojování hadic na třetím úseku se chopil Lu-
káš Kroupa z Kvasin, nakonec celou štafetu uzavřel Tonda Vávra 
přenosem hasičáku. Za tento výkon si kluci přivezli 32. místo.

Výjezdy rokytnických hasičů

 Po měsíci opět otevíráme knihu výjezdů rokytnických hasičů. 
Ve všech případech se jednalo o pomoc motoristům.
 31.3. byli operačním důstojníkem vysláni k nehodě dvou osob-
ních aut Škoda Octavia „nad zatáčkami“. Na místě vládla nefalšo-
vaná bílá tma způsobená sněhem a větrem (foto č. 1).
 7.4. praskla olejová vana osobního auta na Říčkách za chatou 
Perla. Bylo zapotřebí vyjet na místo a odklidit vyteklé mazivo 
z vozovky (foto č. 2).                                                               JKO
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NOVINOVÁ ZÁSILKA

Okresní přebor ve stolním teniseOkresní přebor ve stolním tenise
 Dne 6. dubna uspořádal Sportovní klub Ledříček v Bartošovi-
cích v Orlických horách první turnaj ve čtyřhře stolního tenisu.
 Byl vyhlášen pro muže, ženy, páry a smíšené dvojice v 3. a 4. 
třídě okresního přeboru. Nastoupilo osm dvojic, z toho jediná sta-
tečná žena. Hrálo se způsobem každý s každým. Kromě místního 
SK Ledříček (pojmenovaného po historické postavě zdejšího zboj-
níka) zde byli také hráči z Heřmanic na Ústeckoorlicku, Nekoře, 
Rokytnice, Nového Bydžova, Těchonína.
Po dlouhém vyrovnaném a vyčerpávajícím boji se došlo k těmto 
výsledkům:
1. Marek Mackoviak - Tomáš Krejčí (Bartošovice - Nekoř) 2. Ra-
dek Drahorád - Pavel Jura (Bartošovice) 3. Leicht – Marek (Tě-
chonín) 4. Lucie Burešová - Jaroslav Lehký (Nekoř)
 
 Poháry pro tři vítězné dvojice a občerstvení zajistil ze svých 
zdrojů pořadatelský klub.

Petr Zámečník, Bartošovice v O.h.


